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Yhteenveto valtuustoaloitteista vuodelta 2021 
 
11.1.2021 
1. Lea Sairanen: Luottamushenkilöiden ja asukkaiden vuorovaikutuksen parantaminen 
Savonlinnan kaupungin kotisivuilla www.savonlinna.fi on luottamushenkilöistä julkaistu ne tiedot, 
joihin kukin luottamushenkilö on antanut luvan. Luottamustoimista on julkaistu jäsenyydet 
Savonlinnan kaupungin luottamuselimissä. 
1.8.2021 alkaneen valtuustokauden alusta alkaen varsinaisille luottamuselinten jäsenille on perustettu 
savonlinna.fi – päätteinen sähköpostiosoite, jota käytetään luottamustehtävän hoitamisessa. Samassa 
yhteydessä luottamushenkilöt ovat saaneet käyttöönsä kaupungin Ipad-laitteen ja siinä olevat 
ohjelmat mm. Teams-sovellus. Aloitteessa mainittu luottamushenkilöiden valokuvaus on mahdollista 
tehdä ja liittää kuvat kaupungin kotisivuille, mikäli ko. tehtävään on mahdollista osoittaa 
henkilöresurssi. 
 
2. Seppo O. Kosonen: Kaupunkialueen tonttien tehostettu myynti 
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen 23.11.2021 § 228: 
”Lautakunta päättää merkitä valtuustoaloitteen, tonttien tehostettu myynti tiedoksi ja toteaa, että ensi 
kesäksi on suunniteltu markkinointikampanja jossa mahdollisuuksien mukaan huomioidaan erilaisia 
keinoja tonttimyynnin tehostamiseksi. Aloite katsotaan loppuunkästellyksi.” 
 
3. Seppo O. Kosonen: Rakennusurakoiden hankintojen säilyttäminen omalla talousalueella 
Tekninen lautakunta on käsitellyt aloitteen 31.8.2021 § 137 ja kaupunginhallitus 13.9.2021 § 367 
” Lautakunta merkitsee Seppo Kososen valtuustoaloitteen, rakennusurakoiden hankintojen 
säilyttäminen omalla talousalueella, tiedoksi ja toteaa, että jokaiseen hankkeeseen pyritään löytämään 
taloudellisesti ja teknisesti järkevin hankintamuoto hankintalakia noudattaen sekä suurempiin 
hankkeisiin palkataan ulkopuolinen valvoja, joka vastaa myös kosteushallin järjestämisestä.” 
 
4. Lauri Kosonen: Osallistava budjetointi 
Osallistuva budjetointi on suoran demokratian toimintamalli, jossa tietyn alueen asukkaat, järjestöt ja 
yritykset pääsevät mukaan tekemään päätöksiä alueella käytettävän rahan käyttömahdollisuuksista. 
Suomen kunnissa osallistuvan budjetoinnin kokeiluja on tähän päivään mennessä toteutettu noin 
kaksikymmentä ja ne ovat painottuneet edelleen pääkaupunkiseudun kuntiin. Hankkeisiin 
budjetoitavan rahan määrä on myös kasvanut, ja toiminta kattaa nykyisin sekä pienempiä 
kaupunginosa- ja rakennushankkeita että myös koko kuntaa koskevia hankkeita.  
 
Osallistuvan budjetoinnin suora toimintamalli on Savonlinnassa jo käytössä. Kaupungin talousarviossa 
on elinkeinotoimen tulosalueelle budjetointi vuosittain määräraha, jonka kohdentamisesta päättävät 
kaksi kertaa vuodessa kokoontuvat  ”Kumppanuuspöydät”. Tilaisuuksiin osallistuvilla on myös 
mahdollisuus tehdä esityksiä alueensa kehittämistoimenpiteistä. Kumppanuuspöytä -kokouksiin 
voivat osallistua alueen asukkaat sekä järjestöjen ja yrityksien edustajat. Aloite katsotaan loppuun 
käsitellyksi. 
 
22.3.2021 
5. Sanna Metsälä: Kansallisen kaupunkipuiston perustaminen, hakemuksen siirtäminen uuden 
valtuuston käsiteltäväksi 
Kaupunginvaltuusto on 21.6.2021 § 58 päättänyt jättää kansallisen kaupunkipuiston hakemuksen 
ympäristöministeriöön. 
 

http://www.savonlinna.fi/
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6. Jonne Tynkkynen: Sähköinen varaus- ja maksujärjestelmä kaupungin liikuntatiloihin 
Sivistyslautakunta on käsitellyt asian 2.4.2021 § 57: 
” Sähköinen varausjärjestelmä sisältyy vapaa-aikapalveluiden vuoden 2021 talousarvion 
investointiosaan. 
Järjestelmän hankinta on käynnistetty ja järjestelmä tulee käyttöön vuoden 2021 aikana.  
Sähköinen varausjärjestelmä tulee sisältämään valtuustoaloitteessa esiin tuodut ominaisuudet, 
esimerkiksi reaaliaikaisen näkymän varaustilanteeseen, varausmahdollisuuden internetin välityksellä 
sekä varatun vuoron maksumahdollisuuden varauksen yhteydessä.” 
 
7. Jonne Tynkkynen: Yritysasiamiehen palkkaaminen 
Kehittämis- ja elinkeinopalveluihin on palkattu yksi uusi elinkeinoasiamies 1.10.2021 alkaen. 
 
8. Lauri Kosonen: Katuvalojen uudelleen suuntaamisen kokeilu 
Tekninen lautakunta on käsitellyt asian 18.5.2021 § 108: 
” Lautakunta merkitsee Lauri Kososen valtuustoaloitteen, katuvalojen uudelleensuuntaamisen 
kokeilemisesta, tiedoksi ja toteaa, että aloitteessa esitettyä ideaa voidaan jatkossa tarkastella siten, 
että verkostosaneerausten yhteydessä tutkitaan mahdollisuutta käyttää kahteen suuntaan valaisevia 
katuvaloja katuosuuksilla, joissa ajorata ja kevyen liikenteen väylä kulkevat rinnakkain ja 
määrärahojen puitteissa myös mahdollisesti toteuttaa kohteita. 
Lisäksi lautakunta toteaa valtuustoaloitteen tulleen tältä osin loppuunkäsitellyksi.” 
 
9. Lauri Kosonen: Mielenterveyden ensiapukoulutus oppilaille ja opettajille 
Sivistyslautakunta on käsitellyt asian 20.5.2021 § 74, käsittely liitteenä. 
 
10. Lauri Kosonen: Pyörälaskuri kevyenliikenteen väylän varrelle 
Tekninen lautakunta on käsitellyt asian 18.5.2021 § 109:  
Lautakunta merkitsee Lauri Kososen valtuustoaloitteen, pyörälaskuri kevyen liikenteen väylän 
varrelle, tiedoksi ja toteaa, että aloitteessa esitettyä ideaa varten talousarvioon varataan vuodelle 2022 
tarvittava määräraha laskentapisteiden 2 kpl materiaali- ja asennuskustannuksia varten. Lisäksi 
lautakunta toteaa valtuustoaloitteen tulleen tältä osin loppuunkäsitellyksi. 
 
24.5.2021 
11. Jouni Matilainen: Savonlinnan kaupungin kumppanuuspöytien toiminta ja järjestelyt 
Elinkeinojaosto on käsitellyt asian 2.11.2021 § 160 
 
12. Lea Sairanen: Ajanmukaiset kokouslaitteet kaupungin kokoustiloihin 
Savonlinnan kaupunki tarjoaa kokoustiloja eri yksiköissä vuokralle teknisen lautakunnan päättämällä 
vuokralla. Vuokra sisältää tilavuokran, ei tiloissa olevien laitteiden vuokraa. Mikäli kokoustilat 
varustetaan aloitteessa mainituilla laitteilla, se vaatii myös laitteiden ylläpidon/huollon sekä 
tietoliikenneverkkojen rakennuttamisen ja niihin liittyvät kk-kustannukset. Tällä hetkellä osasta 
kouluistakin puuttuu vielä riittävät ja toimivat Wifi-yhteydet. Tuolloin oletuksena on, että laitteet ovat 
toimintakunnossa jokaiselle tilan käyttäjälle. Palveluun kuuluvien laitteiden ja yhteyksien 
toimintakuntoa olisi säännöllisesti seurattava ja korjaukset tehtävä palvelulupauksen mukaisesti, 
hyvää palvelulupausta ei voida antaa, koska lakisääteiset tehtävät on priorisoitava. Heikko 
palvelulupaus aiheuttaa asiakastyytymättömyyttä. Monet kokoustilat sijaitsevat kiinteistöissä, joissa ei 
työskennellä joka päivä, joten laitteiden ylläpito/huolto ja opastus ei joka päivä ole mahdollista. 
Aloitteen mukaisten laitteiden ylläpito/huolto vie paljon ATK-palvelujen henkilöresurssia ottaen 
huomioon välimatkat (Savonranta-Kerimäki-Punkaharju) sekä kohteiden lukumäärän ja käyttöasteen. 
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Määrärahavarausta ko. laitteisiin ei ole varattu. Edellä mainituista syistä on pitäydytty kaikkien 
kokoustilojen varustamisesta aloitteen mukaisilla laitteilla. 
 
13. Olli Österlund: Kulttuuripääkaupunkihankkeen omarahoitus uuden valtuuston 
linjattavaksi 
Elinkeinojaosto on käsitellyt asian 8.9.2021 § 129 
” Euroopan kulttuuripääkaupungiksi 2.6.2021 valittiin Oulu, joten tämä ei enää aiheuta Savonlinnan 
kaupungin osalta toimenpiteitä rahoituksen järjestämiseen.” 
 
14. Olli Österlund: Uusi valtuusto koolle kuukausittain 
Kuntalain 94 §:n 3 ja 4 mom. on määräykset valtuuston koollekutsumisesta. Kokouksen kutsuu koolle 
valtuuston puheenjohtaja tai hänen estyneenä ollessaan varapuheenjohtaja. 
 
15. Lauri Kosonen: Vähäpäästöisen autoilun edistäminen 
Aloite on annettu valmisteltavaksi kunnallisteknisille palveluille. Asia on valmisteilla. 
 
16. Lauri Kosonen: Pormestarimallin käyttöönotto Savonlinnassa 
Aloite on annettu valmisteltavaksi hallintojohtaja-kaupunginlakimiehelle. 
Pormestarimallin käyttöön ottoa on selvitetty viimeksi v.2016-2017 hallintosääntömuutosten 
yhteydessä ja silloisen valtuustoaloitteen käsittelyssä seuraavasti:  
”Pormestarimallin käyttöön ottamista ei voida pitää taloudellisesti kannattavana, koska kuntalain 
mukaan kunnanjohtaja tulee siirtää hänelle soveltuvaan toiseen virkaan. Kaupungin tavoitteena ja 
toimintatapana on ollut henkilöstömenojen vähentäminen. Pormestarimallin käyttöönotto lisäisi 
puolestaan henkilöstömenoja suhteessa kaupunginjohtaja malliin n. 150 000-200 000 euroa/vuosi. 
Pormestarimalli on lisäksi ristiriidassa voimassa olevan johtajasopimuksen kanssa. Johtajasopimuksen 
mukaan kaupunginjohtaja vastaa ja johtaa virasto-organisaatiota. Poliittinen ohjauksesta vastaa 
kaupunginhallitus, valtuusto sekä niiden puheenjohtajat. 
Pormestarimallin lisäkustannus kaupungin henkilöstö- ym.kustannuksiin olisi noin 150 000-200 000. 
 
21.6.2021 
 
17. Chieko Okabe-Silvasti: Savonlinnan Oopperajuhlien historiaa esittelevä ympärivuotinen 
toiminta 
Kulttuurijohtaja on vastannut aloitteeseen: 
Asiaa on pohdittu museoviraston/Olavinlinnan, Savonlinnan museon ja Savonlinnan Oopperajuhlien 
edustajien sekä aloitteen tekijän kanssa kahdessa palaverissa. Asia koetaan tärkeäksi, mutta sopivaa 
paikkaa näyttelylle ja rahoitusta näyttelyn toteuttamiseen ei ole toistaiseksi löytynyt. Asiaa selvitetään 
edelleen. 
 
18. Lauri Kosonen: Puistoniityt 
Aloite on annettu valmisteltavaksi kunnallisteknisille palveluille. 
 
19. Lauri Kosonen: Sateenkaarisuojatie 
Infrapäällikkö on vastannut aloitteen tekijälle: Tieliikennelain ensimmäisen luvun toisen pykälän 
kahdeksas kohta määrittelee suojatien merkittäväksi joko liikennemerkein tai tiemerkinnällä 
osoitetuksi. Laissa tarkoitetaan suojatiellä jalankulkijoiden käytettäväksi ajoradan, pyörätien tai 
raitiotien ylittämiseen tarkoitettua, liikennemerkillä tai tiemerkinnällä osoitettua tien osaa. 
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Kunnallistekniset palvelut ei voi myöntää lupaa sellaiselle suojatiemerkinnän muutokselle, jossa 
voidaan heikentää liikenneturvallisuutta ja aiheuttaa vaaraa käyttäjille, kuten esimerkiksi värisokeat 
ja näkövammaiset. Autoilijoiden ja muiden tiellä liikkujien tulee havaita merkintä selkeästi.  
 
Suojatiemerkintä on useissa maissa vakiintunut vuosikymmenien saatossa nykyisen kaltaiseksi, jossa 
joka toinen viiva on aina valkoinen 
 
20. Lauri Kosonen: Maksuttomat kuukautissuojat nuorille ja vähävaraisille 
Aloite on annettu Itä-Savon sairaanhoitopiirille valmisteltavaksi ja se on käsitelty sairaanhoitopiirin 
kuntayhtymän hallituksessa 24.8.2021 § ja päättänyt, että Sosteri ei järjestä maksuttomien 
kuukautissuojien tarjoamista ja jakamista nuorille ja vähävaraisille. 
 
21. Seppo O. Kosonen: Kaupungin omistamien kiinteistöjen valvonta ja hallinta 
Aloite on annettu kiinteistöjohtajalle valmisteltavaksi. Tekninen lautakunta käsittelee asian 15.2.2022. 
”Tekninen lautakunta päättää, ettei Savonlinnan kaupungin tekninen toimi lähde valtuustoaloiteessa 
esitetyn mukaisesti esittämään konserniyhtiöiden kiinteistöjen hallintaa ja huollon valvontaa 
kaupungin tehtäväksi. Lisäksi tekninen lautakunta toteaa valtuustoaloitteen käsitellyksi ja ettei se 
johda jatkotoimenpiteisiin.” 
 
11.10.2021 
 
22. Tero Juuti: Karavaanipalveluiden lisääminen 
Aloite on annettu valmisteltavaksi kunnallisteknisille palveluille. Asia on valmisteilla 
 
23. Tero Juuti, Fanni Hollström-Mikkonen: Kaupungin tilojen hyödyntäminen skeittiparkiksi 
Aloite on annettu kiinteistöjohtajalle ja vapaa-aikapäällikölle valmisteltavaksi. 
 
24. Kirsti Laamanen: Nuorten ja opiskelijoiden palvelujen parantaminen 
Sivistyslautakunta on käsitellyt asian 18.11.2021 § 158: 
Aloitteen mukainen työryhmä perustetaan Nepparin kokouksessa 2.12.2021.  
 
25.11.2021 
 
25. Pasi Pekkonen: Julkisen liikenteen applikaatio 
Aloite on annettu logistiikkapäällikkölle valmisteltavaksi. 
Logistiikkapäällikön vastaus: 
”Paikallisliikenteen reaaliaikainen seuranta on koekäytössä 17.1.-28.2.22. Savonlinja Oy:llä on 
käytössä MAPON reaaliaikainen GPS -paikannus, mistä saa ajoneuvojen reaaliaikaiset sijainnit, reitit ja 
nopeudet. 
Kaupungilla on käytössä Matkahuollon Reitit- ja liput mobiilisovellus. Asiakas pystyy hakemaan ja 
suunnittelemaan koko matkansa mobiilisovelluksella osoitteesta osoitteeseen ja ostamaan liput 
yhdellä sovelluksella. Sovelluksella saa sekä reitit, että paikallis- ja kaukoliikenteen liput suoraan 
puhelimeen.” 
Tekninen lautakunta käsittelee asian 15.2.2022: 
”Tekninen lautakunta päättää, että vastauksena Pasi Pekkosen valtuustoaloitteeseen, kaupunkialueen 
paikallisliikenteessä jatketaan Savonlinja Oy:n käyttämää MAPON reaaliaikaista autojen GPS -
paikannussovelluksen käyttöä 1.3.2022 alkaen toistaiseksi. Sovelluksen irtisanomisaika on kuukausi. 
Kustannukset ovat kuukaudessa 1000 € (alv 0 %). Mobiililippujen myynti toteutetaan edelleen 
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Matkahuollon Reitit- ja Liput sovelluksella. Valtuustoaloite katsotaan tällä päätöksellä loppuun 
käsitellyksi.” 
 
26. Eija Stenberg: Hyvinvoinnin ja terveyden edistäminen 
Aloite on annettu sivistystoimelle/vapaa-aikatoimelle valmisteltavaksi.  
 
20.12.2021 
 
27. Lea Sairanen: Budjettivalmistelun prosessiuudistus 
Sosiaali- ja terveyspalvelujen sekä pelastustoimen siirtyessä vuoden 2023 alusta lukien Etelä-Savon 
hyvinvointialueen järjestämisvastuulle, kaupungin taloussuunnittelusta tulee paremmin ennakoitavaa 
toimintakulujen ja -tulojen osalta. Sosiaali- ja terveyspalvelujen ostomenojen budjetointi ja niiden 
toteutuminen ovat aiheuttaneet suuren riskin kaupungin taloussuunnitelman tasapainotilalle (KuntaL 
110 §). 
Talousarvion ja taloussuunnitelman laadintaprosessi on mahdollista aikaistaa valtuutettu Lea Sairasen 
aloitteessa mainitulla tavalla. Kaupunginhallitus huomioi valtuustoaloitteen päättäessään tulevan 
taloussuunnitelmakauden raamista, ohjeesta ja aikataulusta. Aloite katsotaan loppuun käsitellyksi. 
 
28. Lea Sairanen: Positiivisen Savonlinna-kuvan edistäjän palkinto 
Elinkeinojaosto on käsitellyt asian 2.2.2022 § 8 kohdalla: Toimenpiteenä aloitteen eteenpäinviemiseen 
elinkeinopalvelut avaa vuoden 2022 aikana keskusteluyhteyden Mustan Pässin valintaraatiin ja 
muihin mahdollisiin tahoihin, jotka voisivat toimia Sairasen aloitteen kaltaisen palkitsemisen 
mahdollistajana yhteistyössä Savonlinnan kaupungin kanssa. 
 
29. Eija Stenberg: Henkilöstön hyvinvoinnin, työnkuormittavuuden tarkastelu ja esimiestyö 
Valtuustoaloitteen osalta henkilöstöpalvelut kartoittaa henkilöstön työhyvinvointia ja 
työnkuormitusta henkilöstökyselyllä; Pitkittyneen korona -pandemian vaikutukset Savonlinnan 
kaupungin henkilöstön työhyvinvointiin. Kysely toteutetaan kevään 2022 aikana ja sen pohjalta 
XAMK:n tradenomiopiskelija tekee ko. nimellä opinnäytetyön. Kyselyssä hyödynnetään Kevan 
laatimaa kyselypohjaa. Kevan kysymykset on suunniteltu hyödynnettäväksi kyselyissä, joissa 
selvitetään koronapandemian vaikutuksia työhyvinvointiin. Kysymysten laatimisessa on käytetty 
taustamateriaalina Kevan tutkimustietoa julkisen alan työhyvinvoinnista ja niiden suunnitteluun on 
osallistunut Kevan työelämäasiantuntijoiden lisäksi julkisen alan työnantajayhteisöjä. 
 
30. Eija Stenberg: Kaupunginjohtajan johtajasopimuksen päivittäminen 
Aloite on annettu kaupunginhallituksen puheenjohtajalle valmisteltavaksi 
 
31. Eija Stenberg: Kuntalaisaloitteiden ja valtuustoaloitteiden käsittely 
Kuntalain 23 §:n mukaan kunnan asukkaalla sekä kunnassa toimivalla yhteisöllä ja säätiöllä on oikeus 
tehdä aloitteita kunnan toimintaa koskevissa asioissa. Aloitteen tekijälle on ilmoitettava aloitteen 
johdosta suoritetut toimenpiteet.  
Hyvään hallintoon kuuluu, että aloitteen tekijä saa ilman aiheetonta viivytystä tiedon siitä, mikä 
viranomainen aloitteen käsittelee, sekä arvion käsittelyajasta. Kun aloite on käsitelty, aloitteen 
tekijälle ilmoitetaan, mihin toimiin aloite on johtanut. Myös siitä on ilmoitettava, ettei aloite antanut 
aihetta toimenpiteisiin. 
 
Hallintosäännön 64 § kohdalla määräykset kaupungin asukkaiden aloitteiden ja 
kaupunginvaltuutettujen aloitteista, jonka mukaan mm. aloitteen tekijälle on ilmoitettava kuukauden 
kuluessa aloitteen tekemisestä sen arvioitu käsittelyaika ja keneltä saa lisätietoja aloitteen käsittelystä. 
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Hallintosäännön 2 osa, luku 2 § 5 sisältää valtuutettujen aloiteoikeuden, jonka mukaan mm. 
kaupunginhallituksen on vuosittain maaliskuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle luettelo 
valtuutettujen tekemistä aloitteista, joita valtuusto ei edellisen vuoden loppuun mennessä ole 
lopullisesti käsitellyt. Samalla on ilmoitettava, mihin toimenpiteisiin niiden johdosta on ryhdytty. 
 
Valtuustoaloitteet menevät valmisteltavaksi kaupunginhallitukselle, joka edelleen osoittaa aloitteen 
viranhaltijan tai toimielimen valmisteluun. Ko. viranhaltijan tulee huolehtia ilmoitukset aloitteen 
tekijälle.  
Kuntalaisaloitteiden osalta toimitaan samoin periaattein; saapunut aloite toimitetaan valmistelevalle 
taholle, jonka vastuulla on ilmoittaa aloitteen käsittelystä aloitteen tekijälle kuntalain ja 
hallintosäännön määräysten mukaisesti. 
 


